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     Koji su va&scaron;i prvi dojmovi o na&scaron;oj zajednici, nakon prvog dijela va&scaron;eg posjeta na&scaron;im
krajevima. 



     Evo, do&scaron;li smo od juer. Obi&scaron;li smo nekoliko &scaron;kola i zajednicu Hrvata ovdje. Moram re�i da sam
impresionirana. Kompariraju�i s Hrvatima izvan Hrvatske, mislim da je ovdje jedna velika kultura i tradicija koja je nakon
toliko stolje�a uspjela biti održavana. &Scaron;kole jako lijepo izgledaju i uz pomo� Rumunjske vlade i uz pomo� Hrvatske
vlade. Zahvalni smo na krasnoj dobrodo&scaron;lici, na tome &scaron;to su se ovdje svi relevantni predstavnici Hrvata u
Rumunjskoj okupili i hvala za ovako lijepo i toplo gostoprimstvo i rezultate koje se vidi da ste napravili.  



    Da li Veleposlanstvo namjerava sura�ivati u daljnjim koracima sa Zajedni&scaron;tvom Hrvata u Rumunjskoj u pitanjima
ouvanja na&scaron;ih &scaron;kola i materinjskog jezika u tim &scaron;kolama?




     To je zapravo jedan od prioriteta u na&scaron;em radu. Ouvanje hrvatskog jezika, ouvanje kulture, u suradnji s
organizacijama Hrvata koje postoje u Rumunjskoj, sa Zajedni&scaron;tvom &ndash; mislim da je to pravi put. Vidim da
ovdje imate krasne prostore, u kojima se puno toga može raditi. Sada se otvaraju i nove mogu�nosti za ouvanje hrvatskog
jezika, odnosno ouvanje ovog jezika kojeg ste vi ovdje sauvali. Mi ne želimo vam nametati moderni hrvatski jezik, ako se
prvenstveno želi uiti ovaj stari jezik, ali je moderni hrvatski jezik onaj koji može pomo�i na održavanju veza sa starom
domovinom. Otvaraju se nove mogu�nosti stipendiranja, uenja hrvatskog jezika. Imamo i neke nove moduse kako pružiti
&scaron;ansu da se besplatno ui hrvatski jezik u Hrvatskoj, bilo putem stipendija, povezivanja manjih zajednica,
fakulteta. Svakako, radit �emo na ovim temeljima i pro&scaron;irivati dalje suradnju. 



    
Prije poetka ove &scaron;kolske godine, Osnovnoj &Scaron;koli Ravnik ukinut je 
gimnazijalni ciklus. Koje je va&scaron;e mi&scaron;ljenje o toj problematici?




     Bojim se da je to korak unazad. Obino radimo na tome da pro&scaron;irujemo 
mogu�nosti obrazovanja, a bojim se da je ovo sužavanje mogu�nosti. Vidim
da ni roditelji, ni �aci nisu sretni s tom mogu�no&scaron;�u. Mi se nadamo da 
�e se to popraviti na neki nain. Vjerujemo da �e i Rumunjska država 
pomo�i u tome. Ouvanje jezika i kulture u svojoj sredini je od 
krucijalne važnosti. Nastojat �emo da se tako ne&scaron;to ispravi, jer 
zatvaranje &scaron;kola je ne&scaron;to &scaron;to nije dobro. Mislim da trebamo raditi na 
otvaranju, a ne na zatvaranju. 



    Pri kraju, recite nam nekoliko rijei o sada&scaron;njim bilateralnim odnosima
izme�u R. Hrvatske i Rumunjske?
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    Odnosi izme�u na&scaron;e dvije države u zadnjih 20 godina mislim da idu 
lijepim usponom. To je uzlazni trend odnosa. U posljednje vrijeme se ti 
odnosi intenziviraju na raznim podrujima. Zavr&scaron;etkom hrvatskih 
pregovora s Europskom Unijom, mi postajemo tako�er lanica Europske 
Unije. Tu dobivamo nove mogu�nosti, otvaraju se fondovi, otvaraju se 
mogu�nosti novih odnosa, postajemo partneri, tako da ne samo da 
postajemo vi&scaron;e susjedi nego postajemo i pravi partneri u doslovnom 
smislu rijei. Imamo novu strategiju unutar Europske Unije. To je 
Dunavska strategija. I Hrvatska je na Dunavu kao i Rumunjska. Mislim da 
�e se tu otvoriti neki novi odnosi. Vidim da je i Rumunjskoj to jedan od
prioriteta, tako da mislim da je ouvanje hrvatskog jezika, kulture, 
upravo temelj odnosa u Europskoj Uniji, koji �e dobiti jo&scaron; vi&scaron;e na 
važnosti. Oekujem da odnosi izme�u Rumunjske i Hrvatske skoe za 
nekoliko stupnjeva.


Daniel Lucacela
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